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Cosea: Pactul pe fiscalitate poate fi inclus în categoria celor mai importante

reforme pe care statul la face dupa ’90

Pactul pentru fiscalitate poate fi inclus în categoria celor mai importante reforme pe care statul la face dupa

1990, a declarat, marti, economistul Mircea Cosea, la evenimentul de lansare a documentului.

 

"Am lucrat foarte mult împreuna cu cei pe care îi vedeti dumneavoastra aici în sala. Am avut o pauza. M-am

gândit ca poate nu va mai începe, dar munca pe care au depus-o acesti tineri entuziasti în ultima perioada i-a

condus în momentul de fata la aceasta situatie, as spune eu pe care ar trebui sa o apreciem mult mai mult decât se

vede în ce scrie în aceste pliante pe care le avem. Ceea ce avem noi în fata, acest pact pentru fiscalitate, din punctul

meu de vedere e mult mai mult decât discutam noi. Eu vad în el o chestiune care poate sa fie inclusa în categoria

uneia dintre cele mai importante reforme pe care statul român le face dupa 1990. Daca citim ce scrie în acest

pliant, o sa vedeti ca sunt niste principii, 4 sau 5, extrem de importante, care fac din Pactul pentru fiscalitate o

garantie ca fiscalitatea în România poate sa devina, asa cum s-a spus, un element de stabilitate, de echitate, de

progres, ca vom avea o economie reglementata altfel, ca vom avea o economie care se va baza pe ceea ce este

important în tot ceea ce înseamna sistem economic si anume colectarea si distributia si redistribuirea, bineînteles.

Dar eu vad ceva mult mai mult. Într-o economie de piata, asa cum zicem ca suntem, si într-o oarecare masura chiar

suntem, statul nu mai poate interveni cu niste masuri arbitrare sau autoritare. Statul poate interveni asa cum se

întâmpla în lumea civilizata prin stimulente sau prin inhibitori fiscali", a sustinut Cosea, co-initiator al Pactului

pentru fiscalitate.

 

El a explicat ca statul poate interveni pe baza unei strategii, a unei viziuni pe care ar trebui sa o aiba, fie pe baza de

prioritati, de interese în directia dezvoltarii, opririi sau nedezvoltarii unor activitati economice în functie de un

model pe care si l-a creat si în care crede într-o perioada relativ îndelungata.

 

Conform economistului, Pactul de stabilitate pleaca de la ideea ca trebuie sa avem corectitudine, stabilitate, într-o

economie în care lucrurile se schimba de la "un concediu la altul". Pe lânga aceasta, exista o lipsa de viziune în

privinta fiscalitatii.

 

"Noi avem niste masuri punctuale, pompieristice. Nu stim ce ne asteapta sau daca stim nu ne pregatim pentru ce ne

asteapta. De aceea e nevoie de o viziune. Nu-i spun strategie ca sa nu sperie, nu-i spun plan, pentru ca ar speria si

mai mult. Dar aceasta strategie pe care statul o are nu poate sa fie pusa în aplicare decât prin stimuli fiscali. Nu

prin directive, nu prin ordonante de urgenta", a spus Mircea Cosea.

 

Acesta a afirmat ca elementul cel mai important în dezvoltare este interesul national, pentru ca lumea se schimba

rapid, însa fiscalitatea ramâne un instrument pentru urmarirea acestui interes.

 

La rândul sau, Gabriel Biris, managing partner Biris-Goran SPARL, de asemenea co-initiator al Pactului pentru

fiscalitate, a atras atentia ca este foarte importanta revenirea la principii.

 

"În 2014, Pactul pentru fiscalitate despre asta a fost. Şi l-am adus aici cu mine. Îl tin înramat în birou ca sa îmi

aduca aminte si sa ma motiveze ca lucrurile pot fi facute bine. La vremea respectiva, pactul a avut o sustinere

extrem de larga. Academia Româna a fost, alaturi de Camera de Comert si Industrie, gazda initiala. Dar pactul a

pus alaturi organizatii puternice ale mediului de business: Concordia, asociatii ale oamenilor de afaceri români,

RBL, AOAR, împreuna cu Consiliul Investitorilor Straini, si cu sustinerea institutionala din partea Consiliului

Fiscal si a Consiliului Concurentei, ca pâna la urma asezarea justa a sarcinii fiscale este si despre crearea unui

mediu concurential sanatos, de dezvoltare. O sa va citesc ca sa ne aducem aminte si poate sa ne întrebam,

uitându-ne la ce s-a întâmplat de atunci încoace. Au trecut aproape 8 ani. Despre ce vorbeam noi în acest pact? Sa
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încurajam si sa participam cu buna credinta la consultarile pe marginea redactarii legislatiei fiscale. Câte cazuri am

avut de atunci când la consultari unii din zona de business s-au dus sa obtina privilegii? Şi le-au obtinut. Le-au

obtinut si practic ne-am spulberat, ca toata lumea vorbeste acum de swaitzer-ul care este legislatia fiscala. Ne-am

spulberat baza fiscala. Cum? Prin lupta pentru privilegii", a aratat Biris.

 

Proiectul "Pactul Pentru Fiscalitate", pornit initial în decembrie 2014, urmeaza sa fie relansat, în acord cu

actualitatea anului 2022, dorindu-se o platforma de dialog fara un precedent în societatea româneasca. 
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